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Acta 5a reunió de la comissió de seguiment 
Assemblea Ciutadana pel clima 

 
 

Identificació de la sessió: 
Data: 23.02.2023 
Lloc: Zoom (telemàtica) 
Horari: 17:30 – 19:00 h 
 

Assistents: 

El nombre de persones assistents a la Comissió de Seguiment ha estat de X persones 

 

Ajuntament de Barcelona: 

● Regidoria d’Emergència Climàtica i Transició ecològica: Cristopher Casas  

● Regidoria de participació: Sandra Salvador (assessora) 

● Oficina de Canvi Climàtic i Sostenibilitat d’Ecologia Urbana: Irma Ventayol (IV), Helena 

Barracó (HB)  

● Departament de Participació d’Ecologia Urbana: Gerard Lillo (GL) 

● Agenda 2030: Bàrbara Pons 

● Barcelona + Sostenible: Maria Lázaro (ML) 

 

Membres dels grups municipals amb representació a l’Ajuntament de Barcelona: 

● Alberto Giral (Valents) 

● Lena Barberà (BCNcomú) 

● Bàrbara Pons (PSC) 

 

Experta en canvi climàtic: Gara Villalba 

 

Entitats que treballen en l’àmbit de l’acció climàtica a la ciutat: 

● Rebel·lió o Extinció: Claudia Bosch 

● Greenpeace: Fernando Fernández 

● FAVB: Joan Maria Soler 

 

Membres de l'Assemblea Ciutadana pel Clima 

● Ana Georgina Castañeda Maza 

● Cristian Iordache 

● Elisabet Manich Vallès 

● Xavier Royo Coloma 

 

Equip dinamització 

● Oriol Agulló (Raons) 

 

Ordre del dia 

1. Presentació de la memòria final 

2. Valoració i tancament de l’Assemblea Ciutadana pel Clima 

3. Definició del calendari de reunions dels portaveus de l'Assemblea i els Grups 

Municipals per treballar les recomanacions 

4. Propers passos: 

4.1. Propostes 

4.2. Assembleistes 
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4.3. Comissió de Seguiment 

 

Acta de la reunió 

IV presenta i explica ordre del dia 

 

1. Presentació de la memòria final 

GL explica l’estructura de la memòria i que es deixaran dies per revisar-la, s’inclouran les 

esmenes i després es publicarà al decidim. 

 

Es comença comentant les dades de participants i s’explica que s’ha vist que és adequat fer 

overbooking d’entrada. 

 
 

S’explica la composició de l’assemblea (procedència de les participants) 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

S’explica l’evolució de les propostes 

https://docs.google.com/presentation/d/1RxzttHxpPctU21qlYo9ohoByEP3rV0wM/edit?usp=sharing&ouid=108266246032664546277&rtpof=true&sd=true
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2.- Valoració des de la perspectiva de les assembleistes 

Les valoracions dels diferents aspectes van entre el 7,96 i el 9,00. 

 

A nivell d’organització destaca que “la durada” i “el temps” van ser massa justos. També puntúa 

baix el decidim. 
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Avaluacions segons àmbits. Mobilitat puntuat més baix (poc), tant en participació com en 

organització. 

 

 
Valoració des de la perspectiva municipal 

IV explica: 

 

● En general considerem que aquest procés ha anat molt bé, tant a nivell de participació i 

involucració dels assembleistes com de la qualitat de les propostes. 

● Bona qualitat i representativitat de les propostes (inclusives, integradores de diverses 

visions). 

● Molt interessant l’element de capacitació i empoderament de les participants. 

● L’espai no era prou adequat. 

● Els temes logístics (caterings, traduccions, regidoria, inscripcions…). 

● Ha estat per l’equip tècnic tot un aprenentatge i enriquiment en positiu que voldrem 

repetir. 

● Molt bona valoració de l’acte d’entrega de les propostes (19/1/2023) 

 

Recomanacions: 

La crida a la ciutadania ha de ser el més concreta possible, amb un dilema o repte que la motivi 

i la mobilitzi a participar. 
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És important mantenir la representativitat de l’Assemblea i que les participants intervinguin en 

tots els debats. Aquesta circumstància fa que s’hagi de comptar amb un temps extens per als 

debats i en esponjar prou les sessions com perquè les assembleistes puguin reposar els 

debats. 

 

Un aspecte a revisar és la relació entre confidencialitat i difusió. L’assistència de premsa, 

especialment la especialitzada, pot ser útil per a tractar d’una manera didàctica els temes que 

van apareixent al llarg dels debats. 

 

Es valora molt positivament la realització d’enquestes de valoració a les participants i el 

seguiment i valoració de les fases de l’Assemblea en el marc de la Comissió de Seguiment, ja 

que ha permès introduir millores durant el desenvolupament de l’Assemblea. 

 

Valoració des de la Comissió de Seguiment 

 

Fernando Fernández (Greenpeace):  

agraeixen que la crítica s’ha tingut en compte. El tema de la comunicació és molt important i 

creuen que és important que l’assemblea tingui força. Referent a les expertes volen tenir més 

temps per pensar qui és més adequat per fer d’experta.  

 

Xavier Royo (assembleista): 

gràcies per la feina que s’ha fet. El buidat reflecteix com ha sigut. Xavier Royo diu que fer 

temes específics fa que no requereixi més temps fer l’ACC. Si s’haguéssin reduït els temes de 

l’ACC hagués anat millor de temps. A l’hora d’escollir els experts s’hagués simplificat la feina 

escollint 1 tema. Menys preguntar a les assembleistes i acotar més. Des del punt de vista de la 

participació, si s’acota el tema, s’entén millor la tria. Les valoracions fer-les presencials i en el 

dia. Si no no es respón. 

 

Claudia (Extinción Rebelion):  

Al final la paraula Crida potser no s’entén. En el món assembleari s’utilitza la paraula 

“Pregunta”. El redactat del document no explica bé la filosofia de canvi de la part comunicativa. 

Des de Extinció i Rebelió es demana canviar per entendre millor perquè es va escollir la 

fórmula, que havia de conjugar entre privacitat i fer-ho públic. 

 

Jordi Serra: 

La manca de temps és una queixa de l’ACC ciutadana. També es va dir si s’haguéssin tingut 3 

sessions més també hagués faltat temps. Els va sorprendre una mica que es limitéssin els 

debats en 3 àrees. Es pensa que hagués estat interessant parlar d’Educació. El tema privacitat 

vs transparència/públic. És un debat existent no resolt a l’Assemblea Espanyola. L’ACC ha 

estat participativa i sobirana. És sa que es tombessin propostes i que hi hagués diferents graus 

de consens. És possible que els espais fossin millorables. En general s’ha vist molt bé, 

comparat amb l’Assemblea Ciutadana Espanyola. L’escalat de l’organització. Va haver-hi 

connexió de l’assemblea de Balears i va ser molt interessant la connexió. S’està perfilant una 

trobada d’Assemblees Ciutadanes Europees (principis de juny 2024). Barcelona ha estat 

declarada Capital Europea de la Democràcia. S’està perfilant una Assemblea Ciutadana del 

Baix Llobregat. 

 

Lena Barberà:  

Agraïr a ajuntament l’organització i la creació de l’ACC i de crear la comissió de seguiment. Li 

agradaria saber si està prevista una segona edició? Quina és la part metodològica de l’ACC? 

El que és innovador és que sigui representatiu, centrar-ho en un tema. Com fer el tall de la 

representativitat. S’hauria d’haver reservat una plaça per persones amb diversitat funcional. Es 

va agafar com a referències internacionals i ara Barcelona explica com fer-ho a la resta. 
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Subvenció europea per crear assemblees deliberatives.  

 

Cristian Iordache: 

A l’inici es van parlar de totes les temàtiques per després reduir. Això no està bé perquè genera 

frustració i pot ser que la gent deixi de venir. En algunes de les sessions la sala no estava 

preparada per enfocar-se directament al que s’estava fent.  

 

Ana Georgina Castañeda: 

Assemblea Espanyola li va agradar que cadascú pugui escollir el tema i no anar a un tema 

preassignat. 

 

3.- Definició del calendari de reunions dels portaveus de l'Assemblea i els Grups 

Municipals per treballar les recomanacions 

 

Bàrbara Pons:  

organitzar reunions per quadrar com es pot fer seguiment de les propostes. 

 

Alberto Giral: 

assembleistes es queixaven de la nota per si se’ls havia fet llarg o ho han vist curt perquè hi 

havia poc temps. Se’ls ha fet curt. 

Organitzar una reunió per correu electrònic amb Alberto Giral, Laura Pombo, secretaria de 

Valents. 

 

Lena Barberà: 

fer un correu-e fent proposta de trobada. 

 

4. Calendari de continuïtat i com seguim a partir d'ara 

4.1. Propostes 

GL explica les propostes 

Enviament -i explicació- de les propostes als grups municipals (febrer) 

Anàlisi tècnica de les propostes per part de l’Oficina del Canvi Climàtic 

Entrega de la valoració tècnica al nou govern municipal per a valoració política (juny) 

Anàlisi polític de les propostes per part del nou govern municipal 

Retorn a les assembleistes per part del nou govern municipal 

Publicació de les propostes amb el corresponent retorn al decidim.barcelona 

 

GL ensenya com es mostraran al decidim 

 

HB explica què ha passat després de la presentació de les recomanacions del 19/01 

Trobades amb mitjans de comunicació (gravacions, entrevistes, etc.). Ja s’han trobat, entre 

d’altres, amb la ràdio (Ràdio 4), televisió (xarxes) i premsa escrita (infolibre) 

 

S’ha presentat l’ACC per part Assembleistes a: 

● Sessió constituent del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat 

● Presentació del Pla Canviem pel Clima 2030 

● Reunió de L'assemblea Ciutadana Espanyola 

 

Reunions assembleistes amb grups municipals per presentar les propostes (FEBRER) 

Presentació de l’experiència i/o les propostes en òrgans i espais de participació municipals 

(Pex, Consell de ciutat) 

Possibilitat d’implicar-se en espais de participació municipals vinculats a la sostenibilitat o 

l’emergència climàtica (s’enviarà correu informatiu al febrer) 

Fer-se membre de la Taula d’emergència climàtica de Barcelona 
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Assistència a Plenari del Consell per la Sostenibilitat (també streaming) 

Taules d’emergència Climàtica de districte: Sant Martí, Sants-Montjuic, Eixample/ Consells 

ambientals de Districte: Districtes Gràcia 

Consell temàtics de barri/districte: Comissió de seguiment de residus de Sarrià, Comissió de 

seguiment de PaP de Sant Andreu 

 

A través de la plataforma DECIDIM: 

Procés participatiu del Pla d’Acció Municipal 2023-2027. 

Participar en els propers pressupostos participatius de l’Ajuntament. A través de la plataforma 

DECIDIM. 

Invitació a les assembleistes a seguir l’actualitat de cultura de sostenibilitat i acció climàtica a 

través de: 

El butlletí de l’Agenda+Sostenible, Barcelona+Sostenible 

La web Barcelona pel Clima 

 

Situar expectatives: s’enviarà correu informatiu amb l’horitzó temporal de quan es preveu el 

retorn (febrer) i de quan serà la propera comunicació amb les assembleistes (previsió 

setembre-octubre) 

 

El telèfon de l’Assemblea deixarà d’estar operatiu l’1 de març i es mantindrà el correu electrònic 

assembleaclima@bcn.cat 

 

Confirmació de la voluntat de mantenir la Comissió de seguiment com a espai de seguiment de 

la implementació de les propostes de l’Assemblea per part de l’Ajuntament 

 

Reunió (setembre-octubre) quan es disposi del retorn per part del nou govern municipal 

 

Assembleistes 

A les assembleistes els sembla bé 

 

Comissió de Seguiment 

Fernando Fernandez: 

vol saber si es pot tenir el contacte de les assembleistes de la comissió de seguiment.  

 

IV diu que enviï un correu-e i que els assembleistes ja els contactin. 

 

Comunicació 

 
Difusió a través de la web de l’Ajuntament: 

- https://www.barcelona.cat/barcelona-pel-clima/ca/barcelona-respon/assemblea-

ciutadana-pel-clima 

- Noticia al web d'ecologia urbana, la Fàbrica del Sol i difós a través dels 
butlletins de l'Agenda+Sostenible, Barcelona+Sostenible i 
Escoles+Sostenibles. 

- https://www.decidim.barcelona/processes/AssembleaClima 
 

Difusió a través de xarxes socials  
 

Diverses trobades amb la premsa: 

- Sessió de premsa, 18 de gener a la Fàbrica del Sol 

- Invitació a l’acte d’entrega del Saló de Cent del 19 de gener 

- 1 de febrer a l’edifici d’Ecologia Urbana 
 

https://www.barcelona.cat/barcelona-pel-clima/ca/barcelona-respon/assemblea-ciutadana-pel-clima
https://www.barcelona.cat/barcelona-pel-clima/ca/barcelona-respon/assemblea-ciutadana-pel-clima
https://www.decidim.barcelona/processes/AssembleaClima
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Joan Maria FAVB: 
no ha participat perquè s’ha seguit de manera tangencial. La FAVB no ha tingut capacitat de 
seguir el projecte. Si que hi havia molt interès en seguir el projecte avui per saber la valoració 
que se’n feia. A la FAVB el projecte ha causat debat el projecte. Des de la FAVB s’ha 
reflexionat que potser es magnificava molt la repercussió d’aquesta assemblea però que es 
guien també de les opinions concretes de les participants. 
 
Elisabet Mannich: 
Dubte si hi ha cap mena de previsió de constituir-se com a organització.  
 
IV explica que si s’ha de constituir o no s’ha de decidir des de les assembleistes. Des de 
l’ACespanyola són les assembleistes qui ha decidit constituir-se. 
 
Fernando Fernández: 
la idea de contactar és veure com es vol continuar. 
 
Elisabet Mannich: 
diu que veu complicat constituït com a assemblea perquè no hi ha els contactes de tothom. 
Demana que es faci un correu-e a les assembleistes que els interessa continuar. 
 
Maria Lázaro: 
fer un formulari o crear un correu-e indicant com participar. 
 
Sandra Salvador: 
crear un xat de Telegram i des de l’Ajuntament es crea i no cal ni compartir res. 
 
IV acomiada la sessió. 
 
 
 


